

General Convention on the Privileges and Immunities of the Specialized Agencies and submitted it to the specialized agencies for acceptance and to every Member of the United Nations and to every other State member of one or more of the specialized agencies for accession,

Taking note that the General Assembly thought it desirable that any specialized agency thereafter brought into relationship with the United Nations should derive its privileges and immunities exclusively from the said General Convention, with such modifications as may be necessary to meet the particular requirements of that agency to be contained in an annex,

Taking note that the Agreement between the United Nations and the International Refugee Organization entered into force on 18 November 1948,

Taking note that section 35 of the said Convention provides that the Secretary-General shall transmit to the agency a draft annex recommended by the Economic and Social Council,

Recommends to the IRO the following draft annex:

"ANNEX X

"The International Refugee Organization

"The standard clauses shall apply without modification.";

Requests the Secretary-General to transmit to the IRO the recommendation of the Economic and Social Council of the above-mentioned annex.

213 (VIII). Application of Ceylon for membership in the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization

*Resolution of 11 February 1949
(document E/1153)*

The Economic and Social Council,

Having considered the application regarding the admission of Ceylon to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of Ceylon to the organization.

214 (VIII). Reports of the Council NGO Committee

*Resolutions of 14, 16 and 17 February 1949
(document E/1179)*

A

REPORTS OF THE COUNCIL NGO COMMITTEE TO THE SEVENTH AND EIGHTH SESSIONS OF THE COUNCIL

Resolution of 14 February 1949

The Economic and Social Council

Takes note of the report of its Committee on Arrangements for Consultation with Non-Gov-

approuve une Convention générale sur les privilèges et immunités des institutions spécialisées et la soumet, aux fins d'acceptation, à ces institutions et, aux fins d'adhésion, à tous les Membres des Nations Unies et à tous les autres Etats qui sont membres d'une ou de plusieurs institutions spécialisées,

Prenant acte du fait que l'Assemblée générale a jugé souhaitable que toute institution spécialisée qui sera dorénavant reliée aux Nations Unies tiennent ces privilèges et immunités de cette seule Convention générale, à laquelle on pourra apporter, dans une annexe, les modifications qui pourront être requises pour répondre aux besoins particuliers de cette institution,

Prenant acte du fait que l'Accord entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation internationale pour les réfugiés est entré en vigueur le 18 novembre 1948,

Prenant acte du fait que la section 35 de ladite Convention dispose que le Secrétaire général transmet à cette institution un projet d'annexe recommandé par le Conseil économique et social,

Recommande à l'OIR le projet d'annexe suivant:

"ANNEXE X

"Organisation internationale pour les réfugiés

"Les clauses standard s'appliqueront sans modification.";

Invite le Secrétaire général à transmettre à l'OIR l'annexe précitée recommandée par le Conseil économique et social.

213 (VIII). Demande d'admission du Ceylan comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture

*Résolution du 11 février 1949
(document E/1153)*

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Ceylan comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Ceylan comme membre de l'organisation.

214 (VIII). Rapports du Comité ONG du Conseil

*Résolutions des 14, 16 et 17 février 1949
(document E/1179)*

A

RAPPORTS DU COMITÉ ONG DU CONSEIL AUX SEPTIÈME ET HUITIÈME SESSIONS DU CONSEIL

Résolution du 14 février 1949

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport présenté par son Comité chargé d'examiner les dispositions à prendre en

ernmental organizations (Council NGO Committee) to the seventh session of the Council¹, which was deferred for consideration until the eighth session, and of the report of the Committee to the eighth session².

B

CONSULTATION WITH THE WORLD JEWISH CONGRESS

Resolution of 16 February 1949

The Economic and Social Council

Takes note of the report of the Council NGO Committee prepared in response to Council resolution 133 (VI) H of 11 March 1948 regarding communications from the World Jewish Congress;

Notes that the unsettled conditions in Palestine may have affected the observance of fundamental human rights in Palestine and some other areas;

Expresses the hope that Governments and authorities concerned will not cease to exert whatever efforts are necessary to safeguard the fundamental human rights of individuals and groups of different faiths; and

Requests the Secretary-General to transmit the records to the Security Council³.

C

RECONSIDERATION OF COUNCIL RESOLUTION 57 (IV) ON INTERNATIONAL NON-GOVERNMENTAL ORGANIZATIONS HAVING MEMBERS IN SPAIN

Resolution of 14 February 1949

The Economic and Social Council,

Recognizing that Council resolution 57 (IV) has given rise to differences of interpretation, and with a view to clarifying the intent of that resolution,

Decides as follows:

1. That international non-governmental organizations which have legally constituted branches in Spain, the policies of which are determined and controlled by the Franco Government, should be excluded from relationship under Article 71 of the Charter of the United Nations;

2. That non-governmental organizations which have legally constituted branches in Spain shall, however, be eligible for consultative relationship if their branches in Spain have the following characteristics:

(a) If these branches are not actively participating in the international non-governmental organization in which they may hold membership,

¹ See documents E/940, E/940/Add.1, E/940/Add.1/Corr.1 and 2, E/940/Add.2-5.

² See document E/1122.

³ See documents E/710, E/940 Add.1, Add.1/Corr.1 and 2, Add.2-5, E/1122 p. 2, E/1147, E/SR.174 pp. 23-29, E/SR.235 pp. 6-10, E/SR.239 pp. 4-6, E/C.2/75, E/C.2/125, E/C.2/143, E/C.2/W.10 pp. 27-30, E/C.2/W.10/Add.1 p. 18, E/C.2/SR.32 pp. 5-8, E/C.2/SR.34 pp. 1-2, E/C.2/SR.W/35, E/C.2/SR.W/36, E/C.2/SR.W/37; and Council resolution 133 (VI) of 11 March 1948.

vue des consultations avec les organisations non gouvernementales (Comité ONG du Conseil) à la septième session du Conseil¹ et dont l'examen a été ajourné jusqu'à la huitième session, ainsi que du rapport présenté par ce Comité à la huitième session².

B

CONSULTATIONS AVEC LE CONGRÈS JUIF MONDIAL

Résolution du 16 février 1949

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport préparé par le Comité ONG du Conseil en application de la résolution 133 (VI) H du 11 mars 1948 concernant les communications du Congrès juif mondial;

Constate que la situation troublée de la Palestine a pu compromettre le respect des droits fondamentaux de l'homme en Palestine et dans certaines autres régions;

Exprime l'espoir que les Gouvernements et les autorités intéressés ne cesseront pas de déployer tous les efforts qu'il faudra pour garantir les droits humains fondamentaux des individus et des collectivités de confessions différentes; et

Prie le Secrétaire général de transmettre la documentation au Conseil de sécurité³.

C

NOUVEL EXAMEN DE LA RÉOLUTION 57 (IV) DU CONSEIL, RELATIVE AUX ORGANISATIONS NON GOUVERNEMENTALES QUI ONT DES MEMBRES EN ESPAGNE

Résolution du 14 février 1949

Le Conseil économique et social,

Reconnaissant que la résolution 57 (IV) du Conseil a donné lieu à différentes interprétations et afin d'exprimer clairement la portée de cette résolution,

Décide ce qui suit:

1. Que les organisations internationales non gouvernementales qui ont en Espagne des bureaux légalement constitués dont l'action générale est déterminée et contrôlée par le Gouvernement de Franco devraient être exclues des relations prévues à l'Article 71 de la Charte des Nations Unies;

2. Que toutefois le statut consultatif peut être accordé à des organisations non gouvernementales qui ont en Espagne des bureaux légalement constitués, si leurs bureaux d'Espagne présentent les caractères suivants:

a) Si ces bureaux ne jouent pas de rôle actif dans l'organisation internationale non gouvernementale à laquelle ils peuvent appartenir, c'est-à-

¹ Voir les documents E/940, E/940/Add.1, E/940/Add.1/Corr.2, E/940/Add.2, E/940/Add.3, E/940/Add.4, E/940/Add.5.

² Voir le document E/1122.

³ Voir les documents E/710, E/940/Add.1, Add.1/Corr.2, Add.2-5, E/1122 page 2, E/1147, E/SR.174 pages 24 à 31, E/SR.235 pages 7 à 11, E/SR.239 pages 4 à 6, E/SR.239/Corr.1, E/C.2/75, E/C.2/125, E/C.2/143, E/C.2/W.10 pp. 28-32, E/C.2/W.10/Add.1 page 20, E/C.2/SR.32 pages 7 à 10, E/C.2/SR.34 pages 1 et 2 du texte anglais, E/C.2/SR.W/35, E/C.2/SR.W/36, E/C.2/SR.W/37; et la résolution 133 (VI) adoptée par le Conseil le 11 mars 1948.

that is to say, if they are not represented on any of the policy-forming bodies of the international non-governmental organizations concerned, do not vote therein, and make no financial contribution;

(b) If these branches are active but have a purely humanitarian character and if their policies are not determined and controlled by the Franco Government;

3. That non-governmental organizations should also be eligible for consultative relationship if they have only individual members in Spain who are not organized into a legally constituted branch;

4. That the Secretary-General be requested to inform the Council of any changes in the status of Spanish branches of non-governmental organizations brought into consultative relationship which would debar the international non-governmental organizations from consultative status;

5. That this resolution shall replace that part of resolution 57 (IV) of the Economic and Social Council entitled "Decision on international non-governmental organizations having members in Spain".

D

APPLICATIONS OF NON-GOVERNMENTAL ORGANIZATIONS

Resolutions of 16 and 17 February 1949

1. *Resolution of 16 February 1949*

The Economic and Social Council

Decides that the following organizations be placed in the category referred to in paragraph 1 (b) of part IV of the Council's resolution 2/3 of 21 June 1946:

International Carriage and Van Union and the International Wagon Union (to be jointly represented),

International Criminal Police Commission,
International Fiscal Association,

International Institute of Public Finance,
International Institute of Public Law,
International Road Transport Union,
International Union of Architects,

Pax Romana—International Movement of Catholic Students and the

Pax Romana—International Catholic Movement for Intellectual and Cultural Affairs (to be jointly represented),

World Movement of Mothers, and

that the following four organizations be also placed in this category, subject to their conforming to the resolutions of the Economic and Social Council relating to international non-governmental organizations having members in Spain:

International Air Transport Association,
International Shipping Federation,
International Union of Railways,
Permanent International Association of Navigation Congresses.

dire s'ils ne sont représentés dans aucun des organes directeurs des organisations internationales non gouvernementales intéressées, n'y votent pas et ne versent aucune contribution financière;

b) Si ces bureaux jouent un rôle actif mais sont de caractère purement humanitaire et si leur action générale n'est pas déterminée et contrôlée par le Gouvernement de Franco;

3. Que le statut consultatif devrait également être accordé aux organisations non gouvernementales qui n'ont en Espagne que des membres isolés qui ne sont pas groupés en un bureau légalement constitué;

4. Que le Secrétaire général est invité à porter à la connaissance du Conseil tout changement de statut des bureaux espagnols des organisations non gouvernementales admises au statut consultatif qui interdirait à ces organisations internationales non gouvernementales le bénéfice du statut consultatif;

5. Que la présente résolution remplace la partie de la résolution 57 (IV) du Conseil économique et social intitulée "Décision relative aux organisations non gouvernementales qui ont des membres en Espagne".

D

DEMANDES PRÉSENTÉES PAR CERTAINES ORGANISATIONS NON GOUVERNEMENTALES

Résolutions des 16 et 17 février 1949

1. *Résolution du 16 février 1949*

Le Conseil économique et social

Décide que les organisations suivantes seront placées dans la catégorie mentionnée à l'alinéa 1 b) de la partie IV de la résolution 2/3 adoptée par le Conseil le 21 juin 1946:

Union internationale des voitures et fourgons et
Union internationale des wagons (ces deux organisations devant avoir une représentation commune),

Commission internationale de police criminelle,
Association internationale de droit financier et fiscal,

Institut international de finances publiques,
Institut international de droit public,
Union internationale des transports routiers,
Union internationale des architectes,

Pax Romana — Mouvement international des étudiants catholiques et

Pax Romana — Mouvement international des intellectuels catholiques (ces deux organisations devant avoir une représentation commune),

Mouvement mondial des mères,

ainsi que les quatre organisations énumérées ci-dessous, à condition qu'elles se conforment aux résolutions du Conseil économique et social relatives aux organisations internationales non gouvernementales ayant des membres en Espagne:

Association du transport aérien international,
Fédération internationale des armateurs,
Union internationale des chemins de fer,
Association internationale permanente des congrès de navigation.

2. *Resolution of 16 February 1949*

The Economic and Social Council

*Advise*s the International Federation of Travel Agencies to seek representation through the International Union of Official Travel Organizations, which now has category (b) consultative status; and

*Decide*s that such representation of the International Federation of Travel Agencies shall be valid only if the Federation conforms with the resolutions of the Economic and Social Council concerning international non-governmental organizations having members in Spain.

3. *Resolution of 16 February 1949*

The Economic and Social Council

Takes note of the requests of the Inter-American Council of Commerce and Production, the International Law Association and the World Jewish Congress to be placed in category (a); and

*Decide*s that these organizations shall remain in their present category (b) consultative status.

4. *Resolution of 16 February 1949*

The Economic and Social Council,

Considering that the Council NGO Committee feels unable to make recommendations concerning the following organizations at the present time, either because they have been recently organized or because further information is desired,

*Decide*s that the applications of the following organizations will be reconsidered at a later date:

Auxilium Catholicum Internationale (postponed for one year),

Caritas Internationalis (postponed for one year),

International Committee of Scientific Management (postponed until the ninth session of the Council),

International Council of Christians and Jews (postponed for one year),

International Federation of Newspaper Editors (postponed for one year),

International Temperance Union (postponed until the ninth session of the Council),

International Union of Socialist Youth (postponed pending further information),

Oriental Press International Federation (postponed until the ninth session of the Council).

5. *Resolution of 17 February 1949*

The Economic and Social Council

Takes note of the Council NGO Committee's recommendation not to grant consultative status to certain organizations¹; and

*Decide*s accordingly not to grant consultative status to those organizations.

¹ See organizations listed in the annex to the report of the Council NGO Committee (E/1122), with the exception of the International Committee of Scientific Management.

2. *Résolution du 16 février 1949*

Le Conseil économique et social

Conseille à la Fédération internationale des agences de voyages de se faire représenter par l'entremise de l'Union internationale des organismes officiels de tourisme qui jouit maintenant du statut consultatif de la catégorie b); et

Décide qu'une telle représentation de la Fédération internationale des agences de voyages ne sera valable que si la Fédération se conforme aux résolutions du Conseil économique et social relatives aux organisations internationales non gouvernementales ayant des membres en Espagne.

3. *Résolution du 16 février 1949*

Le Conseil économique et social

Prend acte des demandes présentées par le Conseil interaméricain du commerce et de la production, l'*International Law Association* et le Congrès juif mondial, à l'effet d'être classés dans la catégorie a); et

Décide que ces organisations conserveront le statut consultatif de la catégorie b).

4. *Résolution du 16 février 1949*

Le Conseil économique et social,

Considérant que le Comité ONG du Conseil ne s'estime pas en mesure de faire à présent des recommandations relatives aux organisations énumérées ci-dessous, soit parce qu'elles viennent seulement de s'organiser, soit parce qu'il serait souhaitable de posséder des renseignements plus détaillés,

Décide que l'examen des demandes présentées par les organisations ci-après sera repris ultérieurement :

Auxilium Catholicum Internationale (examen différé d'un an),

Caritas Internationalis (examen différé d'un an),

Comité international de l'organisation scientifique (examen ajourné jusqu'à la neuvième session du Conseil),

Conseil international de chrétiens et de juifs (examen différé d'un an),

Fédération internationale des éditeurs de journaux et publications (examen différé d'un an),

Union internationale contre l'alcoolisme (examen ajourné jusqu'à la neuvième session du Conseil),

Union internationale de la jeunesse socialiste (examen ajourné jusqu'à plus ample informé),

Fédération internationale de la presse orientale (examen ajourné jusqu'à la neuvième session du Conseil).

5. *Résolution du 17 février 1949*

Le Conseil économique et social

Prend acte de ce que le Comité ONG du Conseil recommande de ne pas accorder le statut consultatif à certaines organisations¹; et

Décide en conséquence de ne pas accorder le statut consultatif à ces organisations.

¹ Voir les organisations énumérées à l'annexe au rapport du Comité ONG du Conseil (E/1122) à l'exception du Comité international de l'organisation scientifique.

6. Resolution of 16 February 1949

The Economic and Social Council,

Having regard to paragraph 2 of part I of its resolution 95 (V) of 13 August 1947, by which consultative status was granted to the International Federation for Housing and Town Planning subject to the exclusion of its Spanish affiliate, and to its resolution 133 (VI) B of 4 March 1948, by which this organization was required to take this action "by the next session of the Council", i.e. the seventh session,

Takes note of the fact that the International Federation for Housing and Town Planning has excluded its Spanish affiliate; and

Decides that this organization thus having met the requirements of the Council now has consultative status in category (b).

E

FUNCTIONING OF CONSULTATIVE ARRANGEMENTS: PERIODICAL REVIEW OF ORGANIZATIONS GRANTED CONSULTATIVE STATUS AND IMPROVEMENTS IN EXISTING ARRANGEMENTS FOR CONSULTATION

Resolution of 16 February 1949

The Economic and Social Council

Decides

1. To request the Secretary-General to prepare, by 30 November 1949, a report on the activities undertaken by the non-governmental organizations up to 1 June 1949 in implementation of the consultative arrangements made with them, and on their work in support of the activities of the Council, with special attention to those organizations which were brought into consultative relationship not later than the sixth session of the Council;

2. To direct the Council NGO Committee, on the basis of the report of the Secretary-General, to make recommendations to the Economic and Social Council at its tenth session, taking into account:

(a) The use made by organizations of the facilities provided for non-governmental organizations brought into consultative relationship; and

(b) Any improvements in the existing arrangements for consultation which the Committee may deem desirable.

215 (VIII). Distribution of membership in subsidiary organs of the Economic and Social Council

*Resolution of 10 February 1949
(document E/1152)*

The Economic and Social Council

Takes note of General Assembly resolution 207 (III).

6. Résolution du 16 février 1949

Le Conseil économique et social,

Tenant compte du paragraphe 2 de la partie I de sa résolution 95 (V) du 13 août 1947, aux termes duquel la Fédération internationale de l'habitation et de l'urbanisme a été admise au statut consultatif sous réserve de l'exclusion de son affiliée espagnole, et de sa résolution 133 (VI) B du 4 mars 1948 invitant cette organisation à prendre les mesures nécessaires à cet effet "avant la prochaine session du Conseil", c'est-à-dire pour sa septième session,

Prend acte du fait que la Fédération internationale de l'habitation et de l'urbanisme a exclu son affiliée espagnole; et

Décide que cette organisation, ayant ainsi rempli les conditions fixées par le Conseil, jouit désormais du statut consultatif de la catégorie (b).

E

FONCTIONNEMENT DU SYSTÈME DE CONSULTATIONS: REVISION PÉRIODIQUE DE LA LISTE DES ORGANISATIONS AUXQUELLES EST ACCORDÉ LE STATUT CONSULTATIF ET AMÉLIORATIONS À APPORTER AU SYSTÈME DE CONSULTATIONS EXISTANT

Résolution du 16 février 1949

Le Conseil économique et social

Décide

1. D'inviter le Secrétaire général à préparer pour le 30 novembre 1949 un rapport sur l'activité exercée par les organisations non gouvernementales jusqu'au 1er juin 1949, en application des arrangements conclus avec elles en matière de consultation, et sur le concours qu'elles ont apporté aux travaux du Conseil, en consacrant plus particulièrement son attention à celles de ces organisations qui ont reçu le statut consultatif à la sixième session du Conseil au plus tard;

2. De charger le Comité ONG du Conseil, d'adresser, en se fondant sur le rapport du Secrétaire général, des recommandations à la dixième session du Conseil économique et social en tenant compte:

a) De l'usage fait par ces organisations des facilités offertes aux organisations non gouvernementales qui ont obtenu le statut consultatif;

b) De toutes améliorations que le Comité pourrait juger souhaitable d'apporter aux arrangements actuellement en vigueur en matière de consultations.

215 (VIII). Répartition des sièges dans les organes subsidiaires du Conseil économique et social

*Résolution du 10 février 1949
(document E/1152)*

Le Conseil économique et social

Prend acte de la résolution 207 (III) de l'Assemblée générale.